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 7102من العام  للربع الثالثالنتائـــج المالية الموحدة للشركة 
 

 البوتاس نــــــــــتــــاجإ (0
 

الف طن  (06.1( مليون طن مقارنة ب)06.1) 7102من العام  للتسعة أشهر الأولىالبوتاس مادة نتاج بلغت كميات إ

 نتاجل ا في الستمرار على المحافظة في الشركة قدرة الىفي كميات النتاج   رتفاعال  ويعزى  .لنفس الفترة من العام الماض ي

 بأنه  .اغلاق فترات قلبأ
ً
 لمدة الماض ي العام  )الساخنة البلورة مصنع(  للشركة الرئيسية المصانع أحد غلاقإ تم علما

 تقريب نشهري
ً
 .لانتاج ا انخفاض الى دىأ الأمر الذي الصيانه بهدف ذارآ شهر من ابتداءً  ا

 

لنفس الفترة من ألف طن  (.22( ألف طن مقارنة بــ )217) 7102عام في الربع الثالث لل كميات البوتاس المنتجةبلغت و 

 6%7، بإرتفاع بلغت نسبته العام الماض ي
 

1,682

1,380

                  

                                      

582 573 

                  

                               

 
 

 

 

 الـمـبـيـــــــــعات  (7

طن  مليون ( 06.1( مليون طن مقارنة ب)0622من العام الحالي ) أشهر الأولى ةللتسع لبوتاس المباعةمجموع كميات ابلغ 

 6%72لنفس الفترة من العام الماض ي وبإرتفاع بلغت نسبته 

طن لنفس الفترة  ( ألف222مقارنة بــ ) 7102عام في الربع الثالث لل ( ألف طن70.البوتاس المباعة ) اتبلغت كميكما 

وتعكس زيادة كميات المبيعات التحسن الملحوظ على الطلب العالمي لمادة  6%4وبإرتفاع بلغت نسبته  من العام الماض ي

 .البوتاس

1,774

1,379

                  

                                        

621 597 
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  ايرادات المبيعات (3
 

خلال فترة التسعة أشهر الأولى من ( مليون دينار 312ة البوتاس العربية )ركشل المبيعات الموحدّة صافي ايراداتبلغت 

 6( مليون دينار لنفس الفترة من العام الماض ي7.7مقارنة ب) 7102العام 

( .01مقارنة بـــ) ( مليون دينار109) الموحدة ايرادات المبيعات صافي بلغ، 7102وعلى صعيد الربع الثالث من العام 

 6(%.نسبته ) بارتفاعأي  الماض يلعام الفترة من ا لنفسمليون دينار 

 

312 

262 

                  

                                             

109 106 

                  

                                      

 
 

 الأربـــــــــــــاح  (4
 

 ب)64.9) 7102من عام  للتسعة أشهر الأولى بعد الضريبة الصافية بلغت أرباح الشركة
ً
( 4262( مليون دينار مقارنة

 6 %30نار لنفس الفترة من العام الماض ي وبزيادة بلغت نسبتها مليون دي

 

( مليون دينار 70( مليون دينار مقارنة ب )77) 7102لعام ل الثالثللربع بعد الضريبة  الموحدة بلغت الارباح الصافيةو 

تفاع كميات بيع مادة ر ا رتفاع في أرباح الشركة بشكل رئيس ي الىويعزى ال  6(%4نسبته ) بارتفاعالماض ي أي  للعام

 6النتاج تكاليف إنخفاضبالضافة إلى البوتاس 
 

مقارنة  7102لعام من ا الثالثللربع   لشركة البوتاس العربيةرباح صافي الأ  في رتفاعال  ةالتالي ةم البيانيو سالر  ضحو تو 

 بالضافة إلى تحليل مقارن لكلفة البضاعة المباعة: عام الماض يالبنفس الفترة من 

        

22.1 21.2 

                  

                                    

22.1 21.2 
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243 

216 

                  

                                               
     

84 87 
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Consolidated Financial Results of the Company for the third quarter of the year 2017 

1) Potash Production Volume 

The Arab Potash Company produced (1.68) million MT in the first nine months of the year 

2017 compared to (1.38) million MT of the corresponding period last year. Last year, two 

months of maintenance shutdown took place starting in March for one of APC’s main plants 

(Hot Leach Plant-HLP) that resulted in a drop in production.  

 

Total quantity produced increased by 2% and stood at (582) thousand MT in the third 

quarter of the year 2017 compared to (573) thousand MT produced in the same period last 

year. 

 

 

1,682 

1,380 

Actual 2017 Actual 2016

Production Volume (9 Months) -
Thousand MT

582 573 

Actual 2017 Actual 2016

Production Volume (Third Quarter) -
Thousand MT

 

2) Potash Sales Volume  

The Arab Potash Company’s sales improved by 29% in the first nine months of this year to 

reach (1.77) million MT from (1.38) thousand MT in the same period last year.  

 

The Company sold (621) thousand MT in the third quarter of the year 2017 compared to 

(597) thousand MT for the same period last year, representing an increase of 4%. This 

increase reflect the improvement of the worldwide demand on potash.  
 

1,774 

1,379 

Actual 2017 Actual 2016

Sales Volumes (9 Months) - Thousands 
MT

621 597 

Actual 2017 Actual 2016

Sales Volumes (Third Quarter) -
Thousands MT
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3) Sales Revenues: 

The total sales revenue stood at JD (312) million in first nine months of 2017 compared to 

JD (262) million for the same period last year. 

 

The consolidated revenues for the third quarter of the year 2017 stood at JD (109) million 

compared to JD (106) million for the same period of last year with an increase of 3%.  

 

 

312 

262 

Actual 2017 Actual 2016

Sales Revenues (9 Months) JD Million

109 106

Actual 2017 Actual 2016

Sales Revenues (Third Quarter) 
Million JD

 

 

4) Net Profit  

APC’s net profit increased by 30% and stood at JD (64.9) million in the first nine months 

of 2017 compared to JD (49.9) million of the corresponding period last year. 

 

The company achieved JD (22) million consolidated net profit after tax for the third quarter 

of 2017 compared to JD (21) million in the third quarter last year which represents an 

increase of 4%. The increase in net profit is mainly attributed to the higher sales quantities 

of potash and the lower production cost.  

 

The below charts shows the increase in Arab Potash Company’s net profit for the third 

quarter of year 2017 compared to the same period of 2016 in addition to comparison of cost 

of sales for the related periods: 
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64.9 

49.9 

Actual 2017 Actual 2016

Net Profit (9 Months) Million JD 

22.1 21.2 

Actual 2017 Actual 2016

Net Profit (Third Quarter) Million JD 

 

 

243 

216 

Actual 2017 Actual 2016

Cost of Goods Sold (9 Months) -
Million JD 

84 

87 

Actual 2017 Actual 2016

Cost of Goods Sold (Third Quarter) -

Million JD 
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